



15. November 2018

**BARCLAYS BANK PLC**

*(errichtet mit beschränkter Haftung in England und Wales)*

NACHTRAG

GEMÄß § 16 ABS. 1 WERTPAPIERPROSPEKTGESETZ ("**WPPG**")

ZU DEN FOLGENDEN BASISPROSPEKTEN:

(DIE "**BASISPROSPEKTE**):

RSSP BASISPROSPEKT A VOM 24. JULI 2018 IN DER DURCH DEN VORHERGEHENDEN  
NACHTRAG VOM 28. AUGUST 2018 GEÄNDERTEN FASSUNG

(DER "**RSSP BASISPROSPEKT A**")

FÜR

AKTIEN- UND AKTIENINDEXBEZOGENE WERTPAPIERE (DIE "**RSSP A WERTPAPIERE**")

(ZWEITER NACHTRAG)

BASISPROSPEKT PROSPER A VOM 12. OKTOBER 2018

(DER "**BASISPROSPEKT PROSPER A**")

FÜR

WERTPAPIERE, DIE AN EIN FIKTIVES PORTFOLIO GEKOPPELT SIND

(DIE "**PROSPER A WERTPAPIERE**")

(ERSTER NACHTRAG)

(DIE RSSP A WERTPAPIERE UND DIE PROSPER A WERTPAPIERE, DIE "**WERTPAPIERE**")

**Anleger, die vor der Veröffentlichung dieses Nachtrags eine auf den Erwerb oder die Zeichnung von Wertpapieren, die unter Endgültigen Bedingungen zu den Basisprospekten begeben wurden, gerichtete Willenserklärung abgegeben haben, haben das Recht, diese gemäß § 16 Abs. 3 WpPG innerhalb einer Frist von zwei Werktagen nach Veröffentlichung des Nachtrags zu widerrufen, sofern der neue Umstand oder die Unrichtigkeit gemäß § 16 Abs. 1 WpPG vor dem endgültigen Schluss des öffentlichen Angebots und vor der Lieferung der Wertpapiere eingetreten ist.**

**Der Widerruf (der nicht begründet werden muss) ist in Textform gegenüber derjenigen Stelle zu erklären, gegenüber der der jeweilige Anleger seine auf den Erwerb oder die Zeichnung der Wertpapiere gerichtete Willenserklärung abgegeben hat. Falls Barclays Bank PLC die Gegenpartei des Erwerbsgeschäfts war, ist der Widerruf an Barclays Bank PLC, 1 Churchill Place, London, E14 5HP, Vereinigtes Königreich, zu richten. Für die Wahrung der Widerrufsfrist ist die rechtzeitige Abgabe der Erklärung ausreichend.**

Während der Gültigkeitsdauer der Basisprospekte sowie solange im Zusammenhang mit den Basisprospekten begebene Wertpapiere an einer Börse notiert sind oder öffentlich angeboten werden, werden Kopien dieses Nachtrags und der Basisprospekte in der Fassung eventueller Nachträge, auf Anfrage zur kostenlosen Ausgabe bei Barclays Bank PLC, 1 Churchill Place, London, E14 5HP, Vereinigtes Königreich, und auf der Internetseite der Emittentin <https://www.home.barclays/prospectuses-and-documentation/structured-securities/prospectuses> bereitgehalten.

## INHALTSVERZEICHNIS

<b>Basisprospekt</b>	<b>Abschnitt im Basisprospekt</b>	<b>Nachtragspunkt</b>	<b>Seiten</b>
RSSP Basisprospekt A Basisprospekt Prosper A	PER VERWEIS EINBEZOGENE ANGABEN	I.	5-6
RSSP Basisprospekt A Basisprospekt Prosper A	ALLGEMEINE INFORMATIONEN	II.	6
RSSP Basisprospekt A Basisprospekt Prosper A	ALLGEMEINE INFORMATIONEN	III.	6-7
RSSP Basisprospekt A Basisprospekt Prosper A	INFORMATIONEN ÜBER DIE EMITTENTIN	IV.	7

#### **Nachtragsbegründender Umstand für die Aktualisierung der Basisprospekte:**

Die gemeinsame Veröffentlichung der Barclays PLC und der Barclays Bank PLC (die "**Emittentin**" oder die "**Bank**") in Bezug auf die Abweisung der Anklagepunkte des Serious Fraud Office ("**SFO**") gegen die Barclays PLC und die Emittentin, die am 26. Oktober 2018 (der Zeitpunkt des nachtragsrelevanten Umstands) bei der US Securities and Exchange Commission ("**SEC**") mittels Form 6-K eingereicht worden ist.

Anlässlich des vorgenannten nachtragsbegründenden Umstands hat sich die Emittentin zudem zur Aktualisierung der Basisprospekte entschlossen. In diesem Zusammenhang werden in diesem Nachtrag Angaben und Ungenauigkeiten in den deutschen Basisprospekten im Abschnitt "PER VERWEIS EINBEZOGENE ANGABEN" beseitigt. Zudem präzisiert die Emittentin den Unternehmensnamen einer Ratingagentur im Abschnitt "ALLGEMEINE INFORMATIONEN".

**Die folgenden Abschnitte der Basisprospekte sind von den Änderungen betroffen:**

- I. In den Basisprospekten wird im Abschnitt "**PER VERWEIS EINBEZOGENE ANGABEN**" der erste Abschnitt bis zum Ende der ersten Tabelle (einschließlich) durch folgendes ersetzt:

Die folgenden Informationen sind bei der Financial Conduct Authority ("FCA") hinterlegt und werden in diesem Basisprospekt gemäß § 11 Absatz 1 Satz WpPG einbezogen:

- der gemeinsame Geschäftsbericht der Emittentin und der Barclays PLC, wie am 22. Februar 2018 bei der US Securities and Exchange Commission ("SEC") mittels Form 20-F für die am 31. Dezember 2016 und 31. Dezember 2017 endenden Geschäftsjahre eingereicht (der "**Gemeinsame Geschäftsbericht 2017**").
- die Geschäftsberichte der Emittentin mit den geprüften konsolidierten Jahresabschlüssen der Emittentin für die am 31. Dezember 2016 (der "**Geschäftsbericht der Emittentin 2016**") bzw. 31. Dezember 2017 (der "**Geschäftsbericht der Emittentin 2017**") endenden Geschäftsjahre.
- die Bekanntmachung der ungeprüften Halbjahresergebnisse der Emittentin, wie am 2. August 2018 bei der SEC mittels *Form 6-K* für die am 30. Juni 2018 zu Ende gegangenen sechs Monate eingereicht (die "**Bekanntmachung der Halbjahresergebnisse 2018**").

Die oben aufgelisteten Informationen sind per Verweis in diesen Basisprospekt in den Abschnitt "**INFORMATIONEN ÜBER DIE EMITTENTIN**" einbezogen.

Der nachfolgenden Tabelle sind jeweils die Seitenzahlen für die im Gemeinsamen Geschäftsbericht 2017 enthaltenen Informationen zu entnehmen:

Anmerkungen: Bestimmte nicht-IFRS-konforme Maßnahmen ( <i>Notes: Certain non-IFRS measures</i> )	Seite i-ii
Markt- und andere Daten; Verwendung von Internetadressen; Verweise auf den Pillar 3-Bericht ( <i>Market and other data; Uses of Internet addresses; References to Pillar 3 report</i> )	Seite ii
<b>Unternehmenssteuerung (Governance)</b>	
Lagebericht ( <i>Directors' report</i> )	Seite 1-46
Mitarbeiter ( <i>People</i> )	Seite 47-50
Vergütungsbericht ( <i>Remuneration Report</i> )	Seite 51-74
<b>Risikoteil (Risk Review)</b>	
Risikomanagement ( <i>Risk management</i> )	Seite 77-78
Wesentliche bestehende und entstehende Risiken ( <i>Material existing and emerging risks</i> )	Seite 79-84
Hauptrisikomanagement ( <i>Principal risk management</i> )	Seite 85-95
Risikoentwicklung ( <i>Risk performance</i> )	Seite 96-154
Aufsicht und Regulierung ( <i>Supervision and regulation</i> )	Seite 155-162
<b>Bestandsaufnahme (Financial review)</b>	Seite 163-185
<b>Jahresabschlüsse (Financial statements)</b>	

Bericht der unabhängigen Wirtschaftsprüfungsgesellschaft für Barclays PLC ( <i>Independent Registered Public Accounting Firm's report for Barclays PLC</i> )	Seite 186-187
Konsolidierter Jahresabschluss ( <i>Consolidated Financial Statements</i> ) der Barclays PLC	Seite 188-192
Anmerkungen zum konsolidierten Jahresabschluss der Barclays PLC ( <i>Notes to the consolidated financial statements of Barclays PLC</i> )	Seite 195-271
<b>Weitere Informationen (<i>Additional information</i>)</b>	
Weitere Informationen für Anteilinhaber ( <i>Additional Shareholder Information</i> )	Seite 272-281
Weitere Informationen ( <i>Additional Information</i> )	Seite 282-300
Barclays Risikomanagementansatz ( <i>Barclays' approach to managing risks</i> )	Seite 301-361
Weitere Informationen ( <i>Additional information</i> )	Seite 362-385
Bericht der unabhängigen Wirtschaftsprüfungsgesellschaft für Barclays Bank PLC ( <i>Independent Registered Public Accounting Firm's report for Barclays Bank PLC</i> )	Seite 386-387
Daten der Barclays Bank PLC ( <i>Barclays Bank PLC Data</i> )	Seite 388-410
Glossar ( <i>Glossary of terms</i> )	Seite 411-432
Informationen für Anteilinhaber ( <i>Shareholder Information</i> )	Seite 433-434

- II. In den Basisprospekten werden im Abschnitt "**ALLGEMEINE INFORMATIONEN**" die ersten beiden Unterabsätze des Abschnitts "**Ratings**" wie folgt ersetzt:

### **Ratings**

Sofern in diesem Basisprospekt, den Endgültigen Bedingungen oder einem per Verweis einbezogenen Dokument Ratings wiedergegeben werden, so sind dies Ratings von *Fitch Ratings Limited* ("**Fitch**"), *Moody's Investors Service Ltd.* ("**Moody's**") und *S&P Global Ratings Europe Limited, UK Branch* ("**Standard & Poor's**"). Sowohl Fitch als auch Standard & Poor's und Moody's haben ihren Sitz in der Europäischen Union und sind registriert unter der Verordnung (EG) Nr. 1060/2009 des Europäischen Parlaments und des Rates vom 16. September 2009 über Ratingagenturen, geändert durch die Verordnung (EU) Nr. 513/2011 und stehen auf der Liste der registrierten Ratingagenturen, die auf der Website der Europäischen Wertpapieraufsichtsbehörde unter <http://www.esma.europa.eu/page/Listregistered-and-certified-CRAs> veröffentlicht ist.

Zum Datum dieses Basisprospektes sind die kurzfristigen unbesicherten Verpflichtungen der Bank wie folgt geratet: A-1 von Standard & Poor's, P-1 von Moody's, und F1 by Fitch und die langfristigen Verpflichtungen der Bank sind wie folgt geratet: A von Standard & Poor's, A2 von Moody's und A von Fitch. Die Ratings sind ohne einen gegebenenfalls vorhandenen Ausblick der jeweiligen Ratings dargestellt.

- III. In den Basisprospekten werden im Abschnitt "**ALLGEMEINE INFORMATIONEN**" der Unterabschnitt "**Gerichtsverfahren**" wie folgt ersetzt:

### **Gerichtsverfahren**

Mit Ausnahme der in "**Die Bank und die Gruppe – Rechtstreitigkeiten**" (ohne den Abschnitt "**Allgemeines**") und "**Die Bank und die Gruppe - Übernahmen, Veräußerungen und jüngste Entwicklungen - Abweisung der Anklagepunkte des Serious Fraud Office ("**SFO**") gegen die Barclays PLC und die Bank**" angegebenen Verfahren, gibt es keine staatlichen Interventionen,

Gerichts- oder Schiedsgerichtsverfahren (einschließlich derjenigen Verfahren, die nach Kenntnis der Emittentin noch anhängig sind oder eingeleitet werden könnten), die sich erheblich auf die Finanzlage oder die Rentabilität der Bank und/oder der Bankengruppe auswirken bzw. im Zeitraum der letzten 12 Monate vor dem Datum dieses Basisprospektes ausgewirkt haben.

- IV. In den Basisprospekten wird im Abschnitt "**INFORMATIONEN ÜBER DIE EMITTENTIN**" der Unterabschnitt "**Übernahmen, Veräußerungen und jüngste Entwicklungen**" folgt ersetzt:

#### **Übernahmen, Veräußerungen und jüngste Entwicklungen**

##### ***Abweisung der Anklagepunkte des Serious Fraud Office ("SFO") gegen Barclays PLC und die Bank***

Am 26. Oktober 2018 veröffentlichten die Barclays PLC und die Bank folgende gemeinsame Bekanntmachung:

„Am 24. Juli 2018 gab Barclays bekannt, dass das SFO beim High Court einen Antrag auf die Wiederaufnahme sämtlicher Anklagepunkte gestellt hat, die das SFO im Zusammenhang mit Kapitalerhöhungen von Barclays im Jahr 2008 gegen die Barclays PLC und Barclays Bank PLC erhoben wurden und die zuvor vom Crown Court abgewiesen wurden.

Barclays gibt bekannt, dass der High Court am heutigen Tage den Antrag der SFO auf Wiederaufnahme sämtlicher Anklagepunkte zurückgewiesen hat. Daher bleiben sämtliche Anklagepunkte abgewiesen.

Wie bereits bekannt gegeben, gab die Financial Conduct Authority ("FCA") Warnhinweise in Zusammenhang mit ihren Ermittlungen hinsichtlich der Beratungsverträge aus und das United States Department of Justice und die US Securities and Exchange Commission haben ebenfalls Ermittlungen hinsichtlich dieser Verträge durchgeführt. Die Ermittlungen der FCA in Bezug auf die Beratungsverträge wurden aufgrund des SFO-Verfahrens ausgesetzt. Andere Behörden wurden über die Entwicklungen in diesen Angelegenheiten regelmäßig informiert. Darüber hinaus wurde, wie bereits berichtet, von der PCP Capital Partners LLP und PCP International Finance Limited Zivilklage gegen die Barclays Bank PLC im Zusammenhang mit der im November 2008 durchgeführten Kapitalerhöhung eingereicht, gegen die sich die Barclays Bank PLC verteidigt.“

The following non-binding English language translation of parts of the foregoing German language content of the supplement dated 15 November 2018 to the RSSP Base Prospectus A dated 24 July 2018 and Base Prospectus Prosper A dated 12 October 2018 (the "**Base Prospectuses**") is not a supplement in accordance with Section 16(1) of the German Securities Prospectus Act (*Wertpapierprospektgesetz*) and was not approved by the German Federal Financial Supervisory Authority (*Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht*).

*Die nachfolgende unverbindliche englischsprachige Übersetzung von Teilen des vorstehenden deutschsprachigen Inhalts des Nachtrags vom 15. November 2018 zum RSSP Basisprospekt A vom 24. Juli 2018 und Basisprospekt Prosper A vom 12. Oktober 2018 (die "**Basisprospekte**") stellt keinen Nachtrag gemäß § 16 Abs. 1 Wertpapierprospektgesetz dar und wurde nicht von der Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht gebilligt.*





15 November 2018

**BARCLAYS BANK PLC**

*(Incorporated with limited liability in England and Wales)*

SUPPLEMENT

PURSUANT TO § 16 PARA. 1 GERMAN SECURITIES PROSPECTUS ACT ("**WPPG**")  
TO THE FOLLOWING BASE PROSPECTUSES  
(THE "**BASE PROSPECTUSES**"):

RSSP BASE PROSPECTUS A DATED 24 JULY 2018 AS SUPPLEMENTED BY THE  
PREVIOUS SUPPLEMENT DATED 28 AUGUST 2018  
(THE "**RSSP BASE PROSPECTUS A** ")

RELATING TO  
EQUITY AND EQUITY INDEX LINKED SECURITIES (THE "**RSSP A SECURITIES**")  
(SECOND SUPPLEMENT)

BASE PROSPECTUS PROSPER A DATED 12 OCTOBER 2018  
(THE "**BASE PROSPECTUS PROSPER A**")

RELATING TO  
NOTIONAL PORTFOLIO LINKED SECURITIES  
(THE "**PROSPER A SECURITIES**")  
(FIRST SUPPLEMENT)

(THE RSSP A SECURITIES AND THE PROSPER A SECURITIES, THE "**SECURITIES**")

**If, before this Supplement is published, investors have already agreed to purchase or subscribe for Securities issued under the Final Terms to the Base Prospectuses, such investors shall have the right to withdraw their declaration of purchase or subscription in accordance with Section 16(3) WpPG within a period of two working days from the date of publication of this Supplement, provided that the new factor, mistake or inaccuracy referred to in Section 16(1) WpPG arose before the final closing of the offer to the public and the delivery of the securities.**

**The withdrawal (for which no reasons need to be given) must be declared by written notice to that entity to which the relevant investor addressed the declaration of purchase or subscription. Timely dispatch of notice is sufficient to comply with the notice period.**

During the validity of the Base Prospectuses and as long as any Securities issued in connection with the Base Prospectuses are listed on any stock exchange or offered to the public, copies of this Supplement and of the Base Prospectuses, as supplemented, will be available free of charge upon request from Barclays Bank PLC, 1 Churchill Place, London, E14 5HP, United Kingdom, and on the website of the Issuer <https://www.home.barclays/prospectuses-and-documentation/structured-securities/prospectuses>.

## TABLE OF CONTENTS

<b>Base Prospectus</b>	<b>Section of the Base Prospectus</b>	<b>Items of the Supplement</b>	<b>Page</b>
RSSP Base Prospectus A Base Prospectus Prosper A	INFORMATION INCORPORATED BY REFERENCE	I.	6
RSSP Base Prospectus A Base Prospectus Prosper A	GENERAL INFORMATION	II.	7
RSSP Base Prospectus A Base Prospectus Prosper A	GENERAL INFORMATION	III.	7
RSSP Base Prospectus A Base Prospectus Prosper A	INFORMATION RELATING TO THE ISSUER	IV.	7-8
RSSP Base Prospectus A	DESCRIPTION OF THE FUNCTUALITY OF THE SECURITIES	V.	8
Base Prospectus Prosper A	DESCRIPTION OF THE FUNCTUALITY OF THE SECURITIES	VI.	8

**Circumstance giving rise to this Supplement:**

The joint announcement of Barclays PLC and Barclays Bank PLC (the "**Issuer**" or the "**Bank**"), as filed with the U.S. Securities and Exchange Commission ("**SEC**") on Form 6-K on 26 October 2018 (time of circumstances giving rise to this Supplement) in respect of the dismissal of serious fraud office charges against Barclays PLC and the Bank.

In view of the above circumstances, the Issuer has also decided to update the Base Prospectuses. In this context, the Issuer corrects inaccuracies in the German Base Prospectuses and the non-binding English translation of the Base Prospectuses in the section "INFORMATION INCORPORATED BY REFERENCE". Further, the Issuer also specifies the company name of a rating agency in the section "GENERAL INFORMATION" and makes a correction in the English version of the "DESCRIPTION OF THE FUNCTIONALITY OF THE SECURITIES" section.

**The following sections of the Base Prospectuses are affected by the changes:**

- I. In the non-binding English language translation of the Base Prospectuses, in the section "**INFORMATION INCORPORATED BY REFERENCE**" the beginning of the section to the first table (including) will be replaced by the following:

The following information has been filed with the Financial Conduct Authority ("FCA") and shall be deemed to be incorporated in, and to form part of, this Prospectus:

- the joint Annual report of Barclays PLC and the Issuer, as filed with the US Securities and Exchange Commission ("SEC") on Form 20-F on 22 February 2018 in respect of the years ended 31 December 2016 and 31 December 2017 (the "**Joint Annual Report 2017**").
- the Annual Reports of the Issuer containing the audited consolidated financial statements of the Issuer in respect of the years ended 31 December 2016 (the "**2016 Bank Annual Report**") and 31 December 2017 (the "**2017 Bank Annual Report**"), respectively.
- the unaudited interim results announcement of the Issuer as filed with the SEC on Form 6-K on 2 August 2018 in respect of the six months ended 30 June 2018 (the "**2018 Interim Results Announcement**").

The above information is incorporated in this Base Prospectus in the section "**INFORMATION RELATING TO THE ISSUER**".

The table below sets out the relevant page references for the information contained within the Joint Annual Report 2017:

	<b>Page</b>
Notes: Certain non-IFRS measures	i-ii
Market and other data; Uses of Internet addresses; References to Pillar 3 report	ii
<b>Governance</b>	
Directors' report	1-46
People	47-50
Remuneration Report	51-74
<b>Risk review</b>	
Risk management	77-78
Material existing and emerging risks	79-84
Principal risk management	85-95
Risk performance	96-154
Supervision and regulation	155-162
<b>Financial review</b>	163-185
<b>Financial statements</b>	
Independent Registered Public Accounting Firm's report for Barclays PLC	186-187
Consolidated financial statements of Barclays PLC	188-192
Notes to the consolidated financial statements of Barclays PLC	195-271
<b>Additional information</b>	
Additional Shareholder Information	272-281
Additional Information	282-300
Barclays' approach to managing risks	301-361
Additional information	362-385
Independent Registered Public Accounting Firm's report for Barclays Bank PLC	386-387
Barclays Bank PLC Data	388-410
Glossary of terms	411-432
Shareholder Information	433-434

- II. In the non-binding English language translation of the Base Prospectuses the two first subsections under the heading "**Ratings**" of the section "**GENERAL INFORMATION**" will be replaced as follows:

### **Ratings**

As far as credit ratings are referred to in this Base Prospectus, any Final Terms or any document incorporated by reference, these will be treated as having been issued by Fitch Ratings Limited ("**Fitch**"), Moody's Investors Service Ltd. ("**Moody's**") and S&P Global Ratings Europe Limited, UK Branch ("**Standard & Poor's**"). Each of Fitch and Standard & Poor's, as well as Moody's is established in the European Union and is registered under Regulation (EC) No 1060/2009 of the European Parliament and of the Council of 16 September 2009 on credit rating agencies as amended by Regulation (EU) No. 513/2011 and is included in the list of registered credit rating agencies published on the website of the European Securities and Markets Authority at <http://www.esma.europa.eu/page/Listregistered-and-certified-CRAs>.

As of the date of this Base Prospectus, the short term unsecured obligations of the Bank are rated A-1 by Standard & Poor's, P-1 by Moody's, and F1 by Fitch and the long-term obligations of the Bank are rated A by Standard & Poor's, A2 by Moody's, and A by Fitch. The Ratings are represented without taking into account any prospects, if any, regarding to the relevant Rating.

- III. In the non-binding English language translation of the Base Prospectuses the subsection "**Legal Proceedings**" of the section "**GENERAL INFORMATION**" will be replaced as follows:

### **Legal Proceedings**

Save as disclosed under "**The Bank and the Group - Legal Proceedings**" (other than under the heading "**General**"), and "**The Bank and the Group — Acquisitions, Disposals and Recent Developments — Dismissal of Serious Fraud Office ("SFO") charges against Barclays PLC and the Bank**" there are no governmental, legal or arbitration proceedings (including any such proceedings which are pending or threatened of which the Bank is aware), which may have or have had during the 12 months preceding the date of this Prospectus, a significant effect on the financial position or profitability of the Bank and/or the Bank Group.

- IV. In the non-binding English language translation of the Base Prospectuses in the section "**INFORMATION RELATING TO THE ISSUER**" the subsection "**Acquisitions, Disposals and Recent Developments**" will be replaced as follows:

### **Acquisitions, Disposals and Recent Developments**

#### ***Dismissal of Serious Fraud Office ("SFO") charges against Barclays PLC and the Bank***

On 26 October 2018, Barclays PLC and the Bank published the following joint announcement:

"On 24 July 2018 Barclays announced that the SFO had made an application to the High Court seeking to reinstate all of the charges that had been brought by the SFO against Barclays PLC and Barclays Bank PLC regarding matters which arose in the context of Barclays' capital raisings in 2008, such charges having been previously dismissed by the Crown Court.

Barclays announces that the High Court has today denied the SFO's application to reinstate in respect of all of the charges. As a result, all of the charges remain dismissed.

As previously disclosed, the FCA issued warning notices in connection with its investigation into the advisory services agreements and the United States Department of Justice and the US Securities and Exchange Commission have also been conducting investigations relating to these same agreements. The Financial Conduct Authority's ("**FCA**") investigation in relation to the advisory services agreements has been stayed due to the SFO proceedings. Other authorities have also been kept informed of developments in these matters. In addition, as previously disclosed, a civil claim has been served on Barclays Bank PLC by PCP Capital

Partners LLP and PCP International Finance Limited in relation to the November 2008 capital raising, which Barclays Bank PLC is defending."

- V. In the non-binding English language translation of the RSSP Base Prospectus A in the section **"DESCRIPTION OF THE FUNCTUALITY OF THE SECURITIES"** the subsection **"Structure and Language of the Conditions"** will be replaced as follows:

**Structure and Language of the Conditions**

Securities offered under the Base Prospectus will be issued on the basis of the "Terms and Conditions (Wertpapierbedingungen)" as set out in the Base Prospectus. The Conditions comprise the Payoff Conditions, the Equity and Index Linked Conditions, the Additional Conditions and the Definitions, each as completed with the issue specific details set out in the Final Terms. The Conditions are set out in German and English language versions.

The applicable Final Terms will state, which of the above options of the language applies to the Conditions of the relevant issuance.

- VI. In the non-binding English language translation of the Base Prospectus Prosper A in the section **"DESCRIPTION OF THE FUNCTUALITY OF THE SECURITIES"** the subsection **"Structure and Language of the Conditions"** will be replaced as follows:

**Structure and Language of the Conditions**

Securities offered under the Base Prospectus will be issued on the basis of the "Terms and Conditions (Wertpapierbedingungen)" as set out in the Base Prospectus. The Conditions comprise the Payoff Conditions, the Notional Portfolio Linked Conditions, the Additional Conditions and the Definitions, each as completed with the issue specific details set out in the Final Terms. The Conditions are set out in German and English language versions.

The applicable Final Terms will state, which of the above options of the language applies to the Conditions of the relevant issuance.